
Sušeno voæe umjesto
èipsa i cole!

Djeèji vrtiæ Mali princ promijenio prehrambene navike djece

ša njihove zahtjeve.
»Projekt treba promijeniti«, kažu

stanari i nikako im nije jasno kako je
taj projekt uopæe prihvaæen jer kad
sve bude gotovo, njima æe ostati samo
dva metra postojeæe livade. »Mi shva-
æamo da treba graditi vrtiæ na Jarunu i
svi smo za to, jer æe vrtiæ pohaðati i
naša djeca, ali projekt nažalost nije
dobro zamišljen«, kažu.

Iako je Vlasta Paviæ rekla da æe gra-
ðane primiti i poslušati, zakonska pro-
cedura vezana uz ovaj projekt završen
je , kao i moguænost žalbi i primjedbi.
»Prije godinu i pol, kada su stanari
imali moguænost žalbe, nije se skupio
dovoljan broj graðana te je projekt
prihvaæen«, rekao je predsjednik
Gradske èetvrti Trešnjevka-Jug Saša
Molan.

primjerena namjeni, a vrtiæ pohaða vi-
še od 750 djece«, rekla je ravnateljica i
nastavila kako je gradnja novog vrtiæa
korak prema napretku i sigurnosti dje-
ce. Veæ sljedeæe pedagoške godine, za
kada je i predviðen rok izvršenja rado-
va, djeca æe moæi pohaðati svoj novi
vrtiæ.

No, postavljanje kamena temeljca
gledali su i ogorèeni stanari koji sma-
traju kako je projekt objekta napra-
vljen na njihovu štetu. Prilaz vrtiæu sa
16 parkirnih mjesta trebao bi, naime,
biti izgraðen u Bartoliæevoj što znaèi
da æe stanari zgrade u toj ulici ostati
bez ono malo preostale zelene površi-
ne. Jedna od stanarki, koja je željela
ostati anonimna, na ulazu u gradilište
zaustavila je gradonaèelnicu i zamolila
da primi predstavnike stanara i poslu-

PETRA KOSTANJŠAK

Uz proteste stanara susjedne zgrade,
nezadovoljnih projektom, gradona-

èelnica Vlasta Paviæ u pratnji svog
zamjenika Milana Bandiæa postavila je
kamen temeljac novog djeèjeg vrtiæa
Jarun u Bartoliæima. Vrtiæ æe koštati
gotovo 20 milijuna kuna, a na 10 tisu-
æa èetvornih metara radit æe deset od-
gojnih grupa. Time æe se riješiti pro-
blem nedostatka vrtiækoga prostora u
tom dijelu grada, zbog kojega se
dvjestotinjak djece svakodnevno pre-
vozi s Jaruna u rudeški vrtiæ. Prema ri-
jeèima ravnateljice Jasne Hrvoj, djeca
se veæ 15 godina voze u Rudeš u ob-
jekt koji je u prilièno lošem i dotraja-
lom stanju. »Vrtiæ Jarun trenutno ima
šest objekata od kojih su samo dva

Kamen temeljac naljutio stanare
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Gradonačelnica Vlasta Pavić i njezin zamjenik Milan Ban�
dić položili su kaman temeljac vrtića na Jarunu

»Pomiješa-
mo limu-
nov sok s
vodom i do-
damo med,
koji je jako
zdrav«, ob-
jasnila je
mala Tonka

MARTINA PAUČEK

K
ad slave neèiji ro-
ðendan, djeca u
Djeèjem vrtiæu Mali
Princ više ne jedu

èips, smoki i druge nezdra-
ve grickalice i ne piju colu
i druga gazirana piæa. Jedu
sušene marelice, banane i
drugo sušeno ili svježe vo-
æe i piju limunadu, naran-
džu, sokove od mrkve i ci-
kle. Uz to, mnoge od tih
stvari ona sama i priprema-
ju.

Sve je to zamisao njiho-
vih vrtiækih teta. »Prateæi
prehrambene navike djece
uoèili smo da za proslave
roðendana djeca najèešæe
donose gazirane napitke,
grickalice pržene u ulju i
nezdrave slatkiše a i da
mnoga od njih ne vole jesti
voæe«, rekla je teta Snježa-
na Topolovec Budišæak.
»Zdravstvena voditeljica

Kata Uniæ sve nas koji sud-
jelujemo u odgojnom pro-
cesu upozorila je da bi tre-
balo mijenjati nezdrave
prehrambene navike djece,
pa smo razmislili i prihvati-
li se posla«, rekla je Marica
Tuškan, ravnateljica vrtiæa.
»Umjesto uobièaje-
ne cole i èipsa, poz-
vali smo roditelje i
djecu da za roðenda-
ne donose orašaste
plodove, sušeno vo-
æe i prirodne soko-
ve«, dodala je ravna-
teljica.

Tete su organizira-
le i spravljanje zdra-
vih napitaka, slastica te
ukiseljenog povræa, što dje-
cu posebno raduje. Petogo-
dišnjakinja Tonka kaže da
je jako veseli pripremanje
limunade i orandžade. »Pr-
vo iscijedimo limun, pomi-
ješamo limunov sok s vo-
dom i dodamo med, koji je

jako zdrav«, objasnila je
mala Tonka. Njezin vršnjak
Luka naglasio je da voli piti
colu »ali u malim kolièina-
ma, jer ona nije zdrava«, pa
radije pije limunadu koju
sami naprave u vrtiæu.

Jedna od odgajateljica,
Nela Vrkljan, napi-
sala je za program
zdrave prehrane
edukativnu slikov-
nicu »Fini fini vita-
mini« koju je ilus-
trirala njezina kole-
gica Snježana To-
polovec Budišæak.
»Djeca vrtiækih od-
gojnih skupina s

oduševljenjem su prihvati-
la poruku slikovnice, a
svidjela im se i njezina dra-
matizacija. To je potaknulo
odgajateljice da slikovnicu
ponude i odgajateljima u
drugim vrtiæima te roditelj-
ima i djeci izvan vrtiæa«, re-
kla je ravnateljica Tuškan.

Tete Željka Balen i Snje-
žana Topolovec Budišæak
koje vode srednju grupu,
od èetvrte do pete godine,
èesto spravljaju s djecom
limunadu, sok od jabuke te
sokove od cikle i mrkve.
Petogodišnji Robi kaže da
najviše voli jesti mrkvu ko-
je èesto ima za ruèak u vr-
tiæu. »Jednom sam se naj-
eo èipsa od paprike pa mi
je bilo zlo tako da ga sad
više ne jedem. Volim grož-
ðice i suhe marelice«, do-
dao je njegov vršnjak Mi-
hael.

A koliko je èips nezdrav
djeca su nauèila iz slikovni-
ce »Fini fini vitamini«, u
kojoj naslikani krumpiri
govore: »Neæemo u tavu, ni
za živu glavu, neka nas ra-
dije kuhaju, od nas pire ra-
de, nek nas prave na sala-
tu, nek izmisle razna jela,
ali svima moramo reæi, mi
se u ulju neæemo peæi«.
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Priruènik Hiperaktivno dijete predstavljen je u
srijedu na okruglom stolu Tribine grada Zagreba na temu
»ADHD i naša djeca«. »Buduæi da su u školama hiperaktivna
djeca sve veæi problem, ovim priruènikom željeli smo objasniti
kako se hiperaktivno dijete ponaša, s kakvim se teškoæama
suoèava i kako mu roditelj može pomoæi«, rekla je mr. Snježana
Sekušak-Galešev, s Edukacijsko-rehabilitacijskog fakulteta u
Zagrebu. Hiperaktivne djece u školskoj dobi ima od tri do se-
dam posto, a èetiri puta ih je više meðu djeèacima nego meðu
djevojèicama. Simptomi su nepažnja, hiperaktivno ponašanje,
nedostatak samokontrole, teškoæe pri usmjeravanju pažnje pa
uèenik èesto i krivo prepisuje s ploèe. »Kod hiperaktivnog dje-
teta ne radi se o tome da bi ono moglo bolje, a ne želi, veæ o to-
me da ono ne može bolje«, naglasila je dr. Sekušak-Galešev.
Uèiteljima se priruènikom preporuèa da razdijele gradivo u
manje cjeline, pokušaju ne davati djetetu vremenske rokove, te
da uèenika smjeste u prvu klupu. [A.T.]

Djeca iz vrtića Mali princ sama prave limunadu
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Europska godina fizike, i 50. godišnjica smrti
velikog Alberta Einsteina obilježene su u srijedu u Osnovnoj
školi Voltino. Školu su posjetili znanstvenici Hrvoje Mesiæ s
Prirodoslovno-matematièkog fakulteta i Ivica Aviani s Insti-
tuta za fiziku. Oni su izveli niz neobiènih pokusa kako bi po-
taknuli znatiželju i razmišljanje uèenika. Izveli su pokuse iz
ravnoteže pomoæu metle i vage, pokazali èudna gibanja kao
što su gibanje po »vražjoj petlji«, kotrljanje, neobièno suda-
ranje i odskakivanje od podloge te odgovorili na pitanja ko-
lika je Zemlja i zašto se giba oko Sunca. »Odluèili smo u na-
šoj školi obilježiti Godinu fizike jer fiziku ne èine samo broj-
ke i formule veæ je ona sastavni dio našeg života i važno ju
je približiti djeci«, rekla je Silvija Škalabrin, ravnateljica Os-
novne škole Voltino. Jednostavnije pokuse iz fizike izveli su
i neki od uèenika, a na školskom dvorištu održalo se natje-
canje kako bi se i na taj naèin djeci približile tjelovježba i
gravitacija. [M. I.]
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Znanstvenici su kroz igru djeci približili fiziku
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